
 
 

 

Změna na místě kronikáře obce: 

 

 
         Na podzim tohoto roku došlo ke změně na postu kronikáře. Dlouholetý kronikář obce 

pan Mgr. Martin Lamplot rezignoval na tuto funkci k 30. září, zastupitelé na svém zasedání  

7. září jmenovali novým kronikářem od 1. října Bc. Františka Mikeše, nar. 12. září 1958, 

bytem Ústecká 247.  

        Martinu Lamplotovi patří velký dík a uznání za jeho poctivou a pečlivou práci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
      



     Při vstupu do nového roku jsme určitě netušili, co nás v blízké budoucnosti čeká.  

Celosvětová epidemie nebezpečného infekčního onemocnění COVID-19 původem zřejmě 

z čínského Wuchanu zásadně ovlivnila od počátku března i naše životy a naše konání. 

Pandemie koronaviru ochromila ekonomické, spolkové, kulturní a společenské dění v celé 

zemi i v naší obci. Nemohla se konat celá řada tradičních akcí, sportovních soutěží, setkání 

s důchodci a jubilanty, koncertů, divadelních představení atd. Vážně byl také narušen 

vzdělávací a výchovný proces, neboť jedním z protiepidemických opatření bylo i opakované 

uzavření škol všech stupňů. Nastala doba šití roušek, neboť jiné ochranné pomůcky zpočátku 

nebyly, ale také velké solidarity a ochoty si pomáhat. 

 

    Přesto se život v obci nezastavil, vedení obce i zastupitelstvo normálně pracovalo, byly 

postaveny dva nové rodinné domy, 3x byl vydán obecní zpravodaj. V obci fungovaly tyto 

provozovny: Paolo s.r.o., Auto Dlouhá s.r.o., KOVO RYBKA s.r.o., AVENA, spol. s r.o., 

Jana Nováková, Kadeřnictví Petra Novotná, Śárka Nováková, Radomír Štancl, Ondřej Šmíd,  

KONZUM, obchodní družstvo, Jaroslav Hamerník, Roman Friml. 

 

     K 1.1.2020 žilo v naší obci 1316 obyvatel. V průběhu roku se narodilo 14 dětí – 4 chlapci 

a 10 dívek: Adamcová Štěpánka, Csocso Michal, Doroženská Kamila, Friml Sebastian, Heger 

Tobiáš, Jandová Johanka, Pirklová Eliška, Roušarová Nikol, Rybková Adriana, Řehořová 

Karolína, Schneiderová Stela, Štěpánová Nicol, Veverková Anna a Votava Sebastian.  

V roce 2020 zemřelo 9 spoluobčanů – konkrétněji se o nich zmíníme v průběhu roku. 

 

     Do nového roku 2020 vstoupilo vedení obce ve stejném složení, ve kterém bylo zvoleno na 

podzim 2018 – starosta Ing. Kateřina Slezáková, místostarosta Petr Najman, členy rady jsou 

Mgr. Blanka Valachová, Mgr. Martin Lamplot a Bc. František Mikeš.  

     V zastupitelstvu dále pracují: Zuzana Dugasová (předseda sociální komise), Milan Hruška, 

Mgr. Jitka Kuběnková (předseda kulturní komise), Miroslav Lang (předseda kontrolního 

výboru), Stanislav Lásko, Mgr. Lukáš Razým, Mgr. Jana Renčínová, Ing. Jiří Slezák,  

Ing. Roman Vodička (předseda finančního výboru) a Mgr. Pavla Vytlačilová.     

 

     Jednou z mála pozitivních zpráv roku 2020 je ta, že po několika letech sucha se vrátila do 

krajiny voda. Zima byla mírná, sněhu mnoho nebylo, ale srážky v průběhu roku byly 

nadprůměrné a vláhový deficit se tak výrazně snížil. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Leden     
      
11. ledna se v sále Na Rychtě konala výroční schůze Sboru dobrovolných hasičů. Starosta 

sboru Jindřich Novotný přednesl zprávu o činnosti, následovaly volby do výboru sboru. 

Schůze pokračovala volnou zábavou. 

 

18. ledna se ve víceúčelovém sále uskutečnil tradiční myslivecký ples.  

 

20. ledna byl po rezignaci dlouholetého předsedy místní organizace KDU-ČSL  

Bc. Františka Mikeše zvolen novým předsedou Ing. Martin Mužík.  

 

26. ledna zemřela ve věku 70 let paní Božena Najmanová, Na Hrázi 321 Čest její památce. 

 

29. ledna zemřela po dlouhé nemoci ve věku 74 let paní Zdenka Tomešová (roz. Snítilová).  

Paní Tomešová byla vnučkou obchodníka Karla Snítila, který byl vůdčí osobností při vzniku 

dlouhotřebovské náboženské obce Církve československé v roce 1922. Čest její památce. 

 

 Oblastní charita v Ústí nad Orlicí oznámila výsledek tradiční Tříkrálové sbírky v naší obci.  

Osm skupin koledníků vykoledovalo rekordních 35.791,- Kč. 

 

 

Únor          
 
V sobotu 15. února pořádal Sbor dobrovolných hasičů ve víceúčelovém sále hasičský ples. 

S předtančením vystoupila skupina dívek z oddílu mladších žákyň Tělovýchovné jednoty 

Dlouhá Třebová.  

 

Rada obce na své schůzi 19. února schválila finanční příspěvek na pořádání dětského 

karnevalu, finanční dary pro domov seniorů v České Třebové a Centrum sociální péče v Ústí 

nad Orlicí, dále schválila rekonstrukci bytu č. 1 v čp. 232. 

 

O víkendu 22. - 23. února proběhlo na myslivecké chatě zimní soustředění kroužku mladých 

hasičů. Součástí zajímavého programu byla i stezka odvahy.  

 

25. února se uskutečnila oslava masopustu. Akci nepřálo počasí – místo průvodu obcí se část 

programu uskutečnila na Starém hřišti a závěr byl opět v sále Na Rychtě. Pro nejmenší zahrál 

soubor Srdíčko z Vysokého Mýta loutkovou Zimní pohádku. 

 

V sobotu 29. února pořádal Spolek při MŠ a ZŠ ve víceúčelovém sále Karneval s klauny.  

 

 

Březen          
 
6. března zemřel v nedožitých 75 letech pan Pavel Kavka, Skalka 147.  

V dlouhotřebovské dechovce hrával na tubu. Čest jeho památce. 

 

V sobotu 7. března pořádala tělovýchovná jednota v sále tělocvičny 6. ročník Zimních 

atletických závodů dětí ve víceboji. Soutěže se, kromě místních, zúčastnilo 82 závodníků ve 



čtyřech věkových kategoriích z Chocně, Žamberka, Lanškrouna, Ústí nad Orlicí a České 

Třebové. Naši mladí atleti byli velmi úspěšní – 4x na prvním místě, 5x druzí a 5x třetí.  

 

Rada obce na svém zasedání 11. března projednala uzavření mateřské školy v době letních 

prázdnin (13.7. – 14.8.), vzala na vědomí žádosti o změnu Územního plánu obce a schválila 

přidělení uvolněného bytu 2 + 1 v čp. 232 paní Evě Novotné a bytu 1 + kk tamtéž paní 

Vendule Mikulecké. Rada rozhodla o odložení plánovaného setkání s důchodci. 

 

11. března vyhlásila vláda z důvodu pandemie viru COVID-19 nouzový stav. Jednotka 

hasičů zajišťovala rozvoz dezinfekce v obci i v rámci Pardubického kraje a dodávky 

zdravotnického materiálu pro Orlickoústeckou nemocnici.  

V rámci opatření byla škola uzavřena až do 25. května.  

 

Rada obce na své schůzi 15. března souhlasila s předloženou kalkulací stravného v jídelně 

ZŠ a MŠ a zrušila plánované zasedání zastupitelstva obce (23.3.) z důvodu epidemie. 

 

Divadelní spolek STOH byl nucen z důvodu vyhlášených opatření zrušit plánovanou derniéru 

úspěšného představení  Smím prosit, Dodo?, plánovanou na sobotu 21. března.  

 

 

Duben          
 
6. dubna rada obce schválila přidělení uvolněného bytu 2 + 1 v čp. 232 paní Lucii Kolářové, 

vzala na vědomí informaci ředitelky školy o zajištění výuky po dobu uzavření školy. 

 

Rada obce na svém zasedání 27. dubna schválila výsledek hospodaření ZŠ a MŠ a závěrečný 

účet školy za rok 2019, provedení opravy střešní krytiny na budově základní školy a Směrnici 

k ochraně osobních údajů z důvodu instalace kamerového systému v obci.  

 

26. dubna došlo na vlakovém nádraží k tragické události. U 2. nástupiště (v 1. staniční koleji) 

tragicky zahynul ve věku 24 let pan Pavel Hájek, bytem ve Vysokém Mýtě.  

 

29. dubna zesnul ve věku 88 let pan Přemysl Zedník, Malá Strana 50.   

Po osamostatnění obce byl od roku 1990 místostarostou, po rezignaci Zdeňka Filipa byl od 

března 1993 do listopadu 1994 starostou obce. V úzkém rodinném kruhu jsme se s ním 

rozloučili 7. května v kostele sv. Prokopa při první povolené bohoslužbě po částečném 

uvolnění koronavirových opatření. R.I.P. 

 

 

Květen          
 
Nouzový stav byl ukončen 17. května, částečná protiepidemická opatření (např. omezení 

počtu shromážděných osob, uzavření restaurací a malých obchodů) však zůstala. 

 

27. května obecní rada ve výběrovém zřízení na zhotovitele projektu sběrného dvora 

rozhodla o přidělení této zakázky společnosti HELP, silnice – železnice s.r.o. z Ústí nad 

Orlicí, dále prominula nájemné za nebytové prostory uzavřeného kadeřnictví a kosmetického 

studia z důvodu protiepidemických opatření. Z těchto důvodů rada schválila uzavření 

víceúčelového sálu.   



 

29. května zemřela ve věku 70 let paní Jarmila Mikešová, Ševcovina 26.  

Čest její památce. 

 

 

Červen          
 
8. června se konalo pravidelné zasedání zastupitelstva obce, kvůli trvající covidové pandemii 

ve víceúčelovém sále. Zastupitelé schválili účetní závěrku, závěrečný účet obce včetně 

výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019. Po diskuzi bylo rozhodnuto i navzdory 

zamítnuté dotaci ze Státního fondu dopravní infrastruktury zahájit přípravné práce pro 

budoucí realizaci chodníku podél silnice I/14 a podchodu pod touto silnicí.     
 

13. června se v zasedací místnosti obecního úřadu konalo vítání občánků. Do svazku obce 

byli přijati v loňském roce narození Marek Lindenthal, David Kubásek, Antonín Pirkl, Tobiáš 

Schneberger  a v lednu narozená Nicol Štěpánová.                                                                                                          
 

24. června rada obce schválila zadání doplnění projektové dokumentace a zpracování 

podkladů k podání opětovné žádosti o dotaci na výstavbu chodníku podél silnice I/14. Rada 

dále schválila změnu Řádu veřejného pohřebiště obce, úpravu Smlouvy a ceníku za nájem 

hrobového místa s platností od 1.8.2020. 

 

25. června obec navštívil hejtman Pardubického kraje JUDr. Martin Netolický. Diskutovalo 

se o plánovaných krajských investicích do silnic a zdravotnictví, o odpadovém hospodaření 

obce, připravované výstavbě nového sběrného dvora a o záměru vybudovat od hranice 

s Českou Třebovou chodník podél silnice I/14. Na závěr si hejtman prohlédl areál Starého 

hřiště a přislíbil finanční pomoc na výstavbu nového amfiteátru.  
 

 

26. června zemřela ve věku 71 let paní Blanka Renčínová, Vondrák 102. 

 Čest její památce. 

 

26. června se na Starém hřišti za nepříznivého počasí v letním kině promítal film Ženy na 

vrcholu. 

 

29. června po vydatném dešti dosáhla řeka Třebovka v odpoledních hodinách 1. stupně 

povodňové aktivity (120 cm). Byla svolána povodňová komise a řeka byla monitorována 

povodňovou hlídkou. V průběhu dne déšť ustal a ve večerních hodinách byl 1. SPA odvolán. 

Jednotka Sboru dobrovolných hasičů odčerpávala dešťovou vodu v lokalitě Na Rybníku také 

ještě 26. června.  

 

 

Červenec                                                                                                                                
 
 4. – 5. července pořádal Sbor dobrovolných hasičů na Starém hřišti tradiční Staročeskou 

pouť. 
 

 

5. července – poutní slavnost ke cti sv. Prokopa s průvodem od původní sochy patrona obce a 

slavnostní bohoslužbou v kostele.    

 



8. července se konala pravidelná povodňová prohlídka koryta řeky za účasti zástupce Povodí 

Labe a Vodoprávního úřadu Městského úřadu Ústí nad Orlicí.    

 

13. – 17. července probíhal za finanční podpory obce a pomoci zaměstnanců obce první 

příměstský tábor nazvaný „Putujeme časem.“    

 
 

15. července zemřely v Domově důchodců v České Třebové bývalé občanky paní Věra 

Horáčková (dříve Na Rybníku 204) a paní Božena Rybková (dříve K Nádraží 293), obě ve 

věku 90 let. Čest jejich památce. 

 

Rada obce na svém zasedání 16. července schválila pořádání dalšího příměstského tábora a 

zpracování strategického dokumentu Program rozvoje obce. 

 

17. července se na Starém hřišti v letním kině promítal film Příliš osobní známost. 

 

 

Srpen                                                                                                                            
 

 
7. srpna – další představení v letním kině – film 3 Bobule. 

 

17. – 21. srpna probíhal druhý příměstský tábor nazvaný „Dlohotřebovský dráček.“  Tábora 

se zúčastnilo 20 dětí 1. – 5. třídy ZŠ pod vedením paní Ilony Šimkové.  

 

18. srpna rada obce schválila Smlouvu o dílo na zpracování projektové dokumentace 

k podchodu a chodníku podél silnice I/14. Dále rada schválila zakoupení travní svahové 

sekačky Spider za cenu 230.000,- Kč.    
 

 

Září        
 
 Stávající budova školy slaví 150 let.  

K 1. září bylo ve škole 61 žáků, v mateřské škole 47 dětí.       
Složení pedagogického sboru školy:           

 1. třída 11 žáků – Mgr. Markéta Limberská  

 2. třída 7 žáků – ředitelka Mgr. Alena Kopecká  

 3. třída 15 žáků – Mgr. Lucie Beranová 

 4. třída 18 žáků – Mgr. Eva Kopecká  

 5. třída 10 žáků – Mgr. Pavla Osohová  

 

4. září – poslední letní kino – film Přes prsty. 

 

5. září oslavil jezdecký oddíl hřebčína Karlen velmi podařenou a hojně navštívenou akcí 

„Ze sedla vidíš mnohem dál“ 15 let svého trvání.   

  

7. září – zasedání zastupitelstva obce. Zastupitelé jednali především o prodeji a nákupu 

pozemkových parcel, odložili jednání k nabídce na odkup náhonu k bývalému mlýnu.  
    

 



11. září se na Starém hřišti konala oslava 20 let trvání svazku obcí Regionu Orlicko-

Třebovsko, který byl založen v roce 2000 v zasedací místnosti obecního úřadu. Úspěšné akce 

se účastnilo velké množství občanů, současných i bývalých představitelů obcí a měst, přijel 

také 1. náměstek hejtmana Roman Línek. Na oslavách se v bohatém programu prezentovala 

tělovýchovná jednota vystoupením gymnastů, mladších žákyň a žen, občerstvení zajistili 

hasiči.  
 

 

      

Říjen      
 
 Započala výstavba sběrného dvora.                                                                                                                  
 

2. října ukončila po 27 letech svůj provoz Cukrárna Mája u Vodičků, Školní 148.    
 

4. října vybojovalo družstvo chlapců atletické přípravky ve finále krajského přeboru družstev 

ve víceboji ve Svitavách 3. místo.  
 

5. října vyhlásila vláda z důvodu 2 vlny pandemie viru COVID-19 opět nouzový stav. 
Ten byl kvůli nelepšící se situaci a bouřlivých debatách v Poslanecké sněmovně Parlamentu 

České republiky několikrát prodloužen až do jara roku 2021. 

 

13. října byl po vydatných deštích vyhlášen na řece Třebovce 2. stupeň povodňové aktivity. 

Hladina vody dosáhla 143 cm, nezpůsobila však vážné škody. Naplaveniny, zachycené 

především na pilířích mostů, odstranila 28. října jednotka Sboru dobrovolných hasičů.  

 

Kvůli epidemii byla od 14. října uzavřena škola a žáci přešli na distanční výuku,  

Ta u 1. a 2. třídy trvala do 18. listopadu, u žáků 3. – 5. třídy až do 30. listopadu.  

 

15. října zemřela ve věku 71 let paní Hana Michelová, U Jána 169. Čest její památce. 

 

23. října zemřel ve věku 79 let pan Bohumil Suchánek, Ústecká 266. Čest jeho památce. 

 

27. října zemřela v nedožitých 78 letech paní Marcela Linhartová, Ústecká 82. Čest její 

památce. 

 

 

Listopad                                                                                                                                
 

 
Rada obce na své schůzi 11. listopadu projednala návrh rozpočtu na rok 2021, návrh 

vyhlášky o místním poplatku za svoz odpadu, schválila rekonstrukci bytu č. 2 v bytovém 

domě čp. 232 a opětovnou žádost o dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení podél silnice 

I/14 a v místní části Skalka. 

 

29. listopadu – rozsvěcení vánočního stromu u obecního úřadu.  

 

30. listopadu se konalo pravidelné zasedání zastupitelstva obce. Zastupitelé schválili rozpočet 

obce na rok 2021, vyhlášku o místním poplatku za svoz odpadu, nákup výsuvné pracovní 



plošiny a výstavbu venkovní scény na Starém hřišti za předpokladu poskytnutí dotace nebo 

jiného finančního příspěvku mimo rozpočet obce.    
 

 

Prosinec                                                                                                                               
 

 
9. prosince rada obce schválila smlouvu o dílo na restaurování kříže u kostela s firmou 

ARTEGRAM s.r.o. Lužany. Cena opravy, na kterou poskytlo dotaci ministerstvo zemědělství, 

činí 183.741,- Kč.  

 

13. prosince se díky vstřícnosti pana Milana Mikoleckého z České Třebové konalo v kostele 

natáčení jubilejního 30. adventního koncertu, který v omezené formě pořádala  

Schola u sv. Prokopa. Koncert byl od 20. prosince prezentován na několika webech. 

 

19. prosince zemřel ve věku 84 let pan Václav Klika, U Prokopa 200. Čest jeho památce. 

 

 


